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[Sociahninisteren. ] 
Efter forslagene skal de 5 ændringslove 

have virkning fra den 1. april 1970. De er 
for få dage siden vedtaget af det færøske 
lagting. 

Det færøske samfund gennemgår i disse år 
en hastig udvikling, økonomisk og på anden 
måde. Det. giver sig: udslag i, at. Færøerne 
også ønsker at være med i den sociale udvik- 
ling og er rede til selv at bære betydelige 
byrder for at opnå det. Det er rimeligt, at 
man herfra støtter disse bestræbelser og bi- 
drager til de sociale forbedringer. De forslag, 
jeg her fremsætter, er udtryk for ønske om 
at videreføre de senere års tradition på dette 
område, og jeg skal derfor anbefale forsla- 
gene til velvillig behandling i folketinget. 

Ordføreren for forslagsstillerne (Erling 
Dinesen): Herved har jeg den ære for fol- 
ketinget at fremsætte forslag til folketings- 
beslutning om forberedelse af en revision af lov 
om mægling i arbejdsstridigheder. 

Baggrunden for forslaget er 홢 som an- 
ført i bemærkningerne 홢 at forligsmands- 
loven ikke længere opfylder de krav, som 
arbejdsmarkedet og samfundet må stille til 
den. 

Det er efter forslagsstillernes opfattelse 
nødvendigt med en revision af loven, og 
ganske særlige forhold skal i denne sam- 
menhæng fremhæves. 

Sammenkædningsreglerne har virket uhel- 
digt, hvorfor de bør revideres. 

Lovens afstemningsregler bør ligeledes 
ændres; det gælder både de almindelige af- 
stemningsregler og de bestemmelser, som 
anvendes i tilfælde, hvor der både er tale 
om urafstemning og afgørelse ved kompetent 
forsamling. 

Ligeledes bør forligsmandskollegiets ad- 
gang til at udsætte arbejdsstandsninger be- 
grænses. 

Det har med rette givet anledning til 
utilfredshed, når nye overenskomster først 
er trådt i kraft lang tid efter de gamle 
overenskomsters udløbstid. Derfor bør en 
ny lov indeholde bestemmelser om, at nye 
overenskomster skal have gyldighed fra tids- 
punktet for de gamle overenskomsters ud- 
løb. 

Herudover er det nok rimeligt at se nær- 
mere på andre bestemmelser i loven, således 
at den i alle henseender ajourføres under 

hensyn til den udvikling, der har fundet 
sted på arbejdsmarkedet. 

Idet jeg i øvrigt henviser til de bemærk- 
ninger, der ledsager forslaget, anbefaler jeg 
det til folketingets velvillige behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om pen- 
sioner elter tidligere valglove [ai Skytte m. fl.]. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
141) findes i tidenden sp. 4087). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om. ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 130 stemmer. , 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til normerings- 
lov for Grønland for finansåret 1970-71. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 86) 
findes i tidenden sp. 4087). ! 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 132 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om lodsvæsenet. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 93) 
findes i tidenden sp. 4090). 
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Der var ikke stillet ændringsforslag. 

.. Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 133 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste, sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
"Fondet til fremme df telen sIe og industriel 
udvikling 

(Anden behandling af lov orsIaget (nr. 99) 
findes i tidenden sp. 4091). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Sigsgaard: Ved anden behandling'stillede 
VS ændringsforslag om, at de virksomheder, 
der skal have støtte fra fonden, skal offent- 
liggøre deres regnskaber, sådan at der kan 
være en rimelig kontrol med, hvad pengene 
går til. Det forslag forkastec e folketingsfler- 
tallêt. é Vi foreslog videre, a-i de ansatte på 
virksomheder, der søger stø te, skal spørges 
om støtten og skal have ind lydele på vilkå- 
rene for ydelse af støtten. Det afviste folke- 
tingets flertal også. Når man samtidig tager 
hensyn til, at pengene til, d nne støtte skal 
skaffes over beskatningen, let vil sige væ- 
sentligst betales af lønmodtagerne, og at de 
skal gå til virksomhederne, uden at der bli- 
ver tale om nogen form fer deling af det 
ekstraudbytte, der kan blive tale om for 
virksomhederne som følge af støtten, har vi 
her et tydeligt og klart eksempel på det, 
man fra socialdemokratisk side plejer at 
kalde et stykke lønmodtag srf jendtlig poli- 
tik, og derfor må vi stemme imod lovforsla- 
get. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget ,\ 
vedtoges med 131 stemmer n od 2. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om apotekervæsenet. 

(Lovforslaget (nr. 124) findes i tillæg A. sp. 
2507, fremsættelsen i tidenden sp. 3231). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Langkilde: Det er jo et ganske lille lovfor- 
slag, som i det væsentlige er en konsekvens 
af ændringer af tjenestemandsloven og lo- 
ven om tjenestemandspensioner, og det er 
også et lovforslag, som betyder en forholds- 
vis forenkling af de hidtidige regler. 

Der er i modsætning til, hvad der gælder 
for tjenestemændenes vedkommende, fast- 
sat et pensionsbidrag. Det hænger sammen 
med, at de, som falder ind under ordningen, 
er overenskomstlønnede, og der er jo ikke 
ved overenskomsterne taget hensyn til, at 
der ikke skulle betales pensionsbidrag, det 
vil altså sige, a t  hvis pensionsbidraget faldt 
bort, var der tale om en reel lønforhøjelse. 
Derfor har man måttet fiksere et pensions- 
bidrag. t 

Jeg finder, at det er en fornuftig og rime- 
lig løsning af dette problem, der ,er formule- 
ret i lovforslaget, og jeg mener også, at be- 
stemmelsen om indskrænkning af den ord- 
ning, som var gældende på forsikringsmæs- 
sigt grundlag for dem uden for den egentlige 
ordinære medlemskreds, er en rimelig og for- 
nuftig ordning. 

Med disse bemærkninger skal jeg anbéfale 
lovforslaget fremmet. Jeg kan ikke se, at 
der skulle være nogen særlig grund til, at 
det gik i udvalg. 

Holm Tved: Det lovforslag, som inden- 
rigsministeren har fremsat, angår jo kun en 
meget lille del af apotekerloven, det er kun. 
en lille detalje, og det er fremsat, fordi det 
har været nødvendigt af hensyn til tjeneste- 
mandsreformen og særlig ændringen i tjene- 
stemandspensionerne. Så langt kan der vel 
hverken være tvivl eller uenighed, men lov- 
forslaget som sådant indeholder jo meget, 
meget stærke bemyndigelser til indenrigsmi-i 
nisteren 홢 der er ikke en paragraf, der ikke 
giver ministeren bemyndigelse 홢 og det 
ville vel nok være rigtigt lige at kigge lidt på 
det. Desuden fremgår det af bemærknin- 


